



**NEWS RELEASE  
FOR IMMEDIATE RELEASE  
Version française ci-dessous**

**British Columbia Forester Michel Vallee becomes Institute's President**

Quebec City, QC, September 20<sup>th</sup>, 2012 – The Canadian Institute of Forestry-Institut Forestier du Canada (CIF/IFC) is pleased to announce that Michel Vallee of Nanaimo, British Columbia has become the Institute's new President, beginning October 2012.

Michel has a long and engaged history with the Institute that dates back to his college days. Since his early days at VIU, Michel has been actively involved with the Vancouver Island Section, serving on Council for the last 10 years, including two terms as Chair and representative on the National Board of Directors. More recently, he chaired the 101st National Annual General Meeting and Conference in Nanaimo. Michel continues to actively participate on the Section Council. Michel has been a member of the Association of BC Forest Professionals (ABCFP) for over 30 years and feels that the ABCFP and the CIF/IFC need to support each other in promoting their common values and objectives of sound and responsible forest management.

As an educator, he has been involved in a number of national and regional committees on forestry education, and the BC forestry articulation committee where he sat as chair for three terms. Michel is also an active organizer and planner on the Coastal Silviculture Committee and is a member of the Fraternal Order of Lumbermen. For the past 12 years, he has been actively involved with colleagues in developing an international network of post-secondary forestry education opportunities for students at VIU and other Canadian forestry school programs in Quebec, New Brunswick, Ontario, and Alberta. For his efforts, Michel was presented with the Institute's 2009 International Forestry Achievement award.



As President, he will provide the leadership for the Institute and its 18 sections across Canada, helping to communicate greater awareness of Canadian forests and our sustainable forestry practices.

*Mr. Michel Vallee – CIF/IFC President*

---

**Canadian Institute of Forestry/Institut forestier du Canada**

*Voice of Forest Practitioners / La voix des professionnels de la forêt*

c/o The Canadian Ecology Centre P.O. Box 430 - 6905 Hwy. 17 West, Mattawa, ON P0H 1V0  
Tel: 705-744-1715 • Fax: 705-744-1716 • E-mail: [cif@cif-ifc.org](mailto:cif@cif-ifc.org) • Website: [www.cif-ifc.org](http://www.cif-ifc.org)

The Canadian Institute of Forestry – Institut forestier du Canada has been the national voice of people who work in the forest since 1908, advocating for sound forest stewardship and sustainability across Canada. Institute members work in government, industry, and academia, and include foresters, technicians, biologists, ecologists, educators, and many individuals with an interest and passion for our nation's forests and the complex ecosystems they encompass.

**For additional information please contact:**

Matt Meade  
705-744-1715 ext. 595  
[mmeade@cif-ifc.org](mailto:mmeade@cif-ifc.org)

-30-

**COMMUNIQUÉ DE PRESSE  
POUR DISTRIBUTION IMMÉDIATE**

**Michel Vallée, forestier de Colombie-Britannique, devient président de l'Institut**

Québec, QC, 20 septembre 2012 – L'Institut forestier du Canada / Canadian Institute of Forestry (CIF/IFC), est fier d'annoncer que M. Michel Vallée de Nanaimo, en Colombie-Britannique est devenu le président de l'Institut et commencera son mandat en octobre 2012.

Michel a une longue histoire d'engagement auprès du l'Institut forestier du Canada/Canadian Institute of Forestry (IFC/CIF). En effet, son adhésion remonte à l'époque de ses études collégiales. Notons qu'il s'implique de façon active au sein de la section de l'Île de Vancouver depuis le début de son séjour à la VIU. Il siège au conseil depuis 10 ans, et il a été président et représentant au Conseil national d'administration. Plus récemment, il a présidé le 101<sup>ème</sup> Congrès annuel de l'IFC à Nanaimo. Michel continue à jouer un rôle actif au sein du conseil de la section. Michel est membre de l'*Association of BC Forest Professionals* (ABCFP) depuis plus de 30 ans. Selon lui, l'ABCFP et l'IFC/CIF doivent collaborer afin de promouvoir leurs valeurs et objectifs communs, soit une gestion forestière saine et responsable.

Dans son rôle d'enseignant, il s'est impliqué dans de nombreux comités d'éducation forestière tant à l'échelle régionale que nationale. Il siège également au comité d'articulation de la foresterie de la C.-B., qu'il a présidé pendant trois mandats. Michel

---

**Canadian Institute of Forestry/Institut forestier du Canada**

*Voice of Forest Practitioners / La voix des professionnels de la forêt*

c/o The Canadian Ecology Centre P.O. Box 430 - 6905 Hwy. 17 West, Mattawa, ON P0H 1V0  
Tel: 705-744-1715 • Fax: 705-744-1716 • E-mail: [cif@cif-ifc.org](mailto:cif@cif-ifc.org) • Website: [www.cif-ifc.org](http://www.cif-ifc.org)

participe de façon active à l'organisation et à la planification des événements du *Coastal Silviculture Committee*. Il est également membre du *Fraternal Order of Lumbermen*. Tout au cours des 12 dernières années, M. Vallée a travaillé de façon acharnée afin d'établir un réseau international qui offre aux étudiants des stages en éducation forestière postsecondaire. En effet, ces programmes sont disponibles pour les étudiants du VIU et d'autres écoles canadiennes offrant des programmes en foresterie au Québec, au Nouveau-Brunswick, en Ontario et en Alberta. En reconnaissance de ses efforts, Michel a reçu le Prix d'excellence en foresterie internationale de l'Institut en 2009.

En tant que président, il assurera la direction de l'Institut et de ses 18 sections à travers le pays afin d'accroître la sensibilisation du public aux forêts canadiennes, au travail des professionnels de la foresterie et à nos pratiques d'aménagement forestier durable.

L'Institut forestier du Canada — Canadian Institute of Forestry est le porte-parole national de ceux qui vivent et travaillent dans la forêt depuis 1908, faisant la promotion d'une bonne intendance des ressources forestières et de leur développement durable partout au Canada. Nos membres travaillent au sein du gouvernement, de l'industrie et du milieu universitaire et comptent des forestiers, des techniciens, des biologistes, des écologistes, des enseignants et de nombreuses autres personnes qui ont un intérêt et une passion pour nos forêts et pour les écosystèmes complexes qu'elles abritent.

**Pour de plus amples renseignements, veuillez communiquer avec :**

Matt Meade  
705-744-1715 poste 595  
[mmeade@cif-ifc.org](mailto:mmeade@cif-ifc.org)

-30-